
 

   

 

VERSLAG GOAB-KRING ZUID 
Dit is het verslag van de kenniskring GOAB Zuid, die plaatsvond op 18 juni 2024 van 13.30-15.00u. Er waren 29 

beleidsambtenaren aanwezig namens 29 gemeenten, 2 vertegenwoordiger van OCW Eduard Nagel: Regio 

coördinator Nieuwkomersonderwijs e.a.nagel@minocw.nl (Zeeland, Brabant, Limburg) tel. 06-25713097 en 

Laurens Steerneman. 

 1 vertegenwoordigers van de Inspectie van het Onderwijs en 1 kenniskringleider Anja de Rooij 

 

AGENDA 

1. Welkom 

2. Inspectie over LEA en over resultaatafspraken 

3. Nieuws GOAB  

4. Nieuwkomersonderwijs  

5. Wvttk 

6. Afsluiting  

 

LEA EN RESULTAATAFSPRAKEN 

 

De Inspectie van het Onderwijs geeft een presentatie over de resultaten uit het Landelijk rapport LEA/vve & 

Resultaatafspraken vroegschoolse educatie. Lies vd Kuijlen geeft de toelichting. 

  
LEA/vve  
Uit het landelijk rapport LEA/vve komt naar voren dat de meeste gemeenten overleg voeren over het 
bestrijden van onderwijsachterstanden en het bevorderen van integratie. Over het voorkomen van segregatie 
en inschrijving & toelating wordt minder vaak overleg gevoerd. Bij de inspectie is bekend dat gemeenten zich 
soms afvragen waarom over alle onderwerpen dan toch overlegd moet worden, ook als het goed gaat. De 
inspectie geeft hierbij aan dat, naast dat het in de wet genoemd staat, het goed is om jaarlijks met elkaar stil te 
staan bij deze onderwerpen. Er kunnen veranderingen zijn, waardoor het toch nodig is om eerder gemaakte 
afspraken te herzien.   
  

Er wordt ook gesproken over een mogelijke landelijke doelgroepdefinitie voor ve. In de beleidsreactie later in 
2024 komt hierover meer informatie. Op dit moment wordt met meerdere partijen, waaronder VNG, 
gemeenten en kinderopvang, onderzocht waar behoefte aan is en wat nu verstandig is om te doen in relatie tot 
een landelijke doelgroepdefinitie.   
 

Resultaatafspraken vroegschoolse educatie  
De Inspectie van het Onderwijs deed indicatief onderzoek naar de succesfactoren en belemmeringen om 
resultaatafspraken ve te maken. In de presentatie lichtten zij de conclusies en aanbevelingen toe. Een 
veelgehoorde opmerking over vroegschoolse educatie is dat scholen in relatie tot passend onderwijs voor 
iedere leerling het best passende onderwijs organiseren. Ve en passend onderwijs loopt op scholen vaak door 
elkaar. Vroegschoolse educatie is echter meer dan passend onderwijs en de inspectie beveelt dan ook aan om 
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ve nieuw leven in te blazen. Ook is een belangrijk signaal dat de historie van een leerling niet altijd bekend is, 
waardoor een leerling niet als ve-leerling wordt aangemerkt. De regierol vanuit de gemeente wordt vaak als 
ingewikkeld ervaren. Daarnaast roept het woord “resultaatafspraken” op dat er wordt afgerekend op de 
afspraken. Zo is dit echter niet bedoeld vanuit de wetgever. Het is een instrument om te meten of je de 
gestelde doelen bereikt en hierover het gesprek aan te gaan.   
Bijv: 
Zoveel % van de kinderen loopt achterstand in….. 
Vraag: mogen de resultaatafspraken gedeeld worden? 
Sturing is moeilijk maar stel vragen, gespreksvoering 

  
De Inspectie deed ook onderzoek naar de kwaliteit van vroegschoolse educatie. Het rapport verschijnt 
binnenkort. Zie hiervoor het nieuwsdeel van de GOAB website.   
  
Reacties: 

-AVG zit het optimaliseren van het bereik in de weg. Wel lijkt AVG te strikt ingezet te worden, zie bijvoorbeeld 

de presentatie van Mr. Jolanda van Boven: 

https://vimeo.com/761415873 

- In het sociale domein is samenwerking/delen in het netwerk cruciaal. Afweging prenataal huisbezoek te 

vergelijken met overdracht voorschools en schools ? En het belang van het kind weegt wettelijk zwaarder dan 

AVG. Ouders non-bereik waarvan we geen naam hebben, kúnnen we niet om toestemming vragen om info 

over opvang te verstrekken. Daardoor blijven net de doelgroepkinderen, die dit het hardst nodig 

hebben,  verstoken van opvang.  Dit leidt tot ongewenste segregatie, vergroten van de kansenongelijkheid, 

verspilling van talent en recht op ontwikkeling.   

-OCW geeft gemeenten de opdracht te streven naar 100 % doelgroep bereik. Geef ons dan ook de tools > lees 

“namen”.  Graag  landelijke richtlijn  > hoe  AVG zich verhoudt tot Wet Primair 

Onderwijs/onderwijsachterstanden. 

-GGD ziet kinderen tussen 1 en 2 jaar maar 3 keer 14 minuten en moet dan naast een mogelijke VVE indicatie 

nog een hele lijst checken.  

 

NIEUWS GOAB  

 

Nieuws uit het ondersteuningstraject   
Ook in het schooljaar 2024-2025 gaan we door met het GOAB-ondersteuningstraject.   
  
Naar verwachting verschijnt in juni ’24 de handreiking over het product kostprijs ve. In de handreiking wordt 
geen richtbedrag genoemd. De reden hiervoor is dat er veel variatie is in factoren die mogelijk bijdragen aan de 
kostprijs. De handreiking geeft inzicht in een logische opbouw van de kostprijs. Hier kan met aanbieders ve het 
gesprek over gevoerd worden. Ook worden meerdere mogelijkheden nader toegelicht.   
  
Hoofdlijnenakkoord   
In het hoofdlijnenakkoord staat een korte zin opgenomen over vve, namelijk: ‘vve kan belangrijk zijn’.   
In de financiële bijlage bij Regeerakkoord staat: ‘Het aantal specifieke uitkeringen is sinds 2018 fors gestegen. 
Gemeenten en provincies geven aan dat specifieke uitkeringen hen beperkt in autonomie. Dit vanwege de 
strikte en gedetailleerde eisen die vanuit het Rijk worden gesteld aan de besteding van de gelden uit een 
specifieke uitkering. Daarnaast kennen deze uitkeringen zware administratieve- en controlelasten. Met deze 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fvimeo.com%2F761415873&data=05%7C02%7CA.deRooij%40cedgroep.nl%7C8970a4c9d6c94f0226ef08dc8fb33734%7Ca21c81dbe5a44050b93683e584cddbc5%7C0%7C0%7C638543247095296199%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=ray8sMK2%2FhAsPElVS2PsvsEruSbIBK6zvbCuHgwYPA4%3D&reserved=0
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maatregel worden specifieke uitkeringen overgeheveld naar het Gemeente- of Provinciefonds met een 
budgetkorting van 10 procent.’  
 
In mei 2024 heeft Oberon, net voor het verschijnen van deze passage, een evaluatie gedaan onder GOAB-
ambtenaren over de SPUK van GOAB. Met een respons van 63% en een goede spreiding naar grootte van 
gemeenten is dit een representatieve uitkomst. Uit de onder gemeenteambtenaren GOAB uitgezette 
vragenlijst blijkt dat 75 procent van de respondenten tevreden is met de specifieke uitkering als financiering 
van het gemeentelijk onderwijsachterstandenbeleid. Men is tevreden omdat de middelen geoormerkt zijn, 
waardoor middelen gericht kunnen worden besteed en er ook meer financiële zekerheid is. Een deel van de 
respondenten geeft wel aan graag ruimere bestedingsdoelen in de wet te zien.   
Een kwart van de respondenten geeft aan ontevreden te zijn. Veel genoemde redenen zijn: de middelen zijn 
niet structureel; er is pas laat duidelijkheid over het bedrag dat men het komende jaar ontvangt; de 
verantwoordingslasten zijn hoog; en niet alle kosten van voorschoolse educatie kunnen ermee worden gedekt. 
Ook zijn sommigen kritisch over de verdeling van de middelen op basis van de CBS-indicator.   
Op de vraag hoe het gemeentelijke onderwijsachterstandbeleid vanaf 2027 gefinancierd zou moeten worden, 
heeft 69 procent van de respondenten een voorkeur voor wederom een specifieke uitkering van vier jaar. 
Twaalf procent heeft een voorkeur voor financiering via het Gemeentefonds. Elf procent heeft geen voorkeur 
of weet het niet en acht procent wil iets anders, bijvoorbeeld via een brede specifieke uitkering of de middelen 
rechtstreeks uitkeren aan kinderopvang en/ of het onderwijs.  
 
Binnenkort  
- In juli 2024 start het onderzoek naar voorkomen van leerachterstand entree basisonderwijs (begin 2025 

rapport verwacht). In dit onderzoek wordt onder andere de leerplichtverlaging naar 4 jaar en de 
verplichting deelname aan ve voor vve-doelgroepkinderen meegenomen. In dit onderzoek wordt aandacht 
besteed aan welke knoppen we kunnen draaien om de entree in het basisonderwijs nóg beter te maken. 
Het gaat hierbij niet om de effectiviteit, maar om de vraag wat bijdraagt aan een betere entree in het 
basisonderwijs. Het onderzoek is naar verwachting eind 2024 / begin 2025 gereed.   

- AEF is een onderzoek gestart naar marktverstoring als onderwijs en kinderopvang nauw samen werken 
(eind 2024 rapport verwacht).   

 

 

NIEUWKOMERSONDERWIJS 

 

Zie de presentatie. Eduard heeft hierop toelichting gegeven. 

Aanvullingen: 

-voor VO leerlingen geen vergoeding Leerlingvervoer, wel materieel gezien (fiets o.i.d.) of gemeente zet 

hardheidsclausule in op basis waarvan een uitzondering kan worden gemaakt of bijzondere bijstand verlenen 

voor de periode dat ze op ISK zitten. Maar het blijft de verantwoordelijkheid van de ouders om de kinderen op 

school te krijgen. 

-Nieuwkomersonderwijs staat nog niet in de wet,  er komt een Toekomst verkenning najaar 2024: 

wet/regelgeving, onderwijsinhoud 

-In de LEA moet nieuwkomersonderwijs ook een gespreksonderwerp zijn zie slide 30: er moet minimaal 1 x per 

jaar gemeentelijk overleg over zijn. Er wordt dus een gemeentelijke visie verwacht. In het land zijn er ook 

regionale of provinciale visies en dus aanpakken. 

- Financiële ondersteuning 13.000,- per jaar PO/VO 

-Nieuwkomers bij start aankomst NL: Per 1 juli 24 telt 1
e
 schooldag ipv datum binnenkomst NL - PO 1 jaar 

financiële ondersteuning, VO 2 jaar 
- OHBA: Via deze regeling kunnen gemeenten van het COA een vergoeding krijgen voor de huisvestingskosten 
van het basisonderwijs aan asielzoekerskinderen: alleen voor PO 
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WVTTK 

 

➢ SPUK OAB uitkering 2025 en prognose 2026: vindt er hier ook een korting op plaats? 

Als het gaat over de 10% korting die nu in het HA staat op alle SPUK’s bestaat de kans idd dat er een 

korting komt op deze SPUK.  

➢ Ontwikkelingen verhoging Kinderopvangtoeslag 2025  

Zie hiervoor de link: Ontwerpbesluit kinderopvangtoeslag 2025 naar Eerste en Tweede Kamer | 

Nieuwsbericht | Rijksoverheid.nl). 

➢ Ontwikkelingen landelijk onderzoek en advies kostprijs  

Voor het onderzoek naar de mogelijkheden om leerachterstand bij intrede basisonderwijs te 

voorkomen is de planning dat in november 2024 het rapport gepubliceerd wordt. Er komt  geen advies 

over de kostprijs VVE, maar wel een brochure die vooral inzicht geeft in welke elementen/onderdelen 

gemeenten kunnen meenemen om tot een bepaalde kostprijs te komen 

➢ De SPUK VVE voor ontheemde peuters liep tot eind 2023. Komt er nog een nieuwe SPUK of valt dit 

onder een andere financiering?  

Er komt geen nieuwe SPUK. Gemeenten kunnen dit betalen uit de GOAB middelen.  

➢ Invulling voor jonge kind van de aanvragen SPUK Kansrijke Wijk / Nationaal Programma Leefbaarheid 

en Veiligheid, voor Eindhoven zie Pact Woensel Zuid: www.pactwoenselzuid.nl 

 

EVALUATIE EN AFRONDING 

Houd de website www.goab.eu in de gaten voor nieuwe handreikingen, verslagen en de planning van 

bijeenkomsten. Ook kun je je aanmelden voor de LinkedIn-GOAB-groep om op de hoogte te blijven.  

De volgende GOAB-bijeenkomst wordt gehouden op eind 2024 (november). Dit is een digitale bijeenkomst van 

13.30-15.00u. De datum en de link volgen te zijner tijd.  

In maart 2025  is er een live bijeenkomst met VE aanbieders. 

Mist een collega op onze GOAB-contactlijst of staat er een oud-collega op? Laat het weten via Angelique: 

A.vanderPluijm@cedgroep.nl of via de GOAB.eu website. 

Anja de Rooij gaat met pensioen, Anja wordt bedankt voor haar jarenlange inzet voor kenniskring Zuid 

 

 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2024/06/07/ontwerpbesluit-kinderopvangtoeslag-2025-naar-eerste-en-tweede-kamer
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